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1. Edellisen kokouksen muistio. Seija selvittelee kuntoportaiden valaistus/jääbaanaa/-
latua/lumien kasaamista muualle kuin uimarannan ympäristöön tekniseltä toimelta.  
 
Osallistuvan budjetoinnin ehdotuksista valikoitui veneiden hankinta sekä 
luistelukatokset. Molemmat ovat edenneet odotetusti.  

2. Palautetta tuli myös linja-autolipuista. Kaikilla ei ole älypuhelimia eikä ole mahdollisuutta 
sitä hankkia. Linja-auto matkaa ei voi maksaa enää halvemmalla 3 kk lipulla kuten ennen. 
Toivon, että ne liput palautetaan jollain muotoa. Nykyisin 2 x kaupunkimatka maksaa 
pankkikortilla viikossa 14,00 joka tuntuu kuukaudessa liian paljolta. Tahinniemessä 
kauppa lopetti ja matka kävellen on liian pitkä kauppareissuksi ja muille asioille. 
 
Keskusteltu siitä, onko kaupunkilaisilla palvelupistettä tällaisten asioiden selvittelyyn -> 
Latomolla on infopiste, josta voi selvittää vastaavia asioita, mutta pohdittu sitä onko 
kaupunkilaisilla tieto tästä palvelusta. Poleenilla ihmiset käyvät välillä kyselemässä 
neuvoja.  
 
Liikennesuunnittelija Pasi Haverinen on samaa asiaa valmistellut yhdessä ELY-keskuksen 
kanssa valtuustoaloitteen tiimoilta. Asiaan on tulossa parannusta. 
 

3. Paljon puhutaan Eloisan luomista nettipalveluista ja ohjataan niiden käyttöön. Kuitenkin 
ikäihmisiä on paljon ja terveydenhuollon nettipalveluiden käyttö on ikäihmisille liian 
haastavaa. Moni ikäihminen on jo heikkokuntoinen ja ei pysty menemään nettitaitojen 
opetukseen eikä enää sormet taivu älylaitteiden käyttöön. Seurojentalon tilaisuudessa 
ollut päällikkölääkäri pohti miten vanhukset saisi käyttämään nettipalveluita. Voisiko 
kaupunki laittaa terveyttä koskevat puhelinnumerot Pieksämäen seudun paikalliseen, 
sillä ei kaikilla vanhuksilla ole rahaa tilata edes Pieksämäen Lehteä.  

 
Sami Sipilälle välitetty palautetta siitä, että Eloisan palveluita olisi hyvä markkinoida 
myös Pieksämäen paikallislehdessä. Soili tarkistaa asian Sipilältä. 

 
4. Menikö ne osallistavan budjetin rahat sinne minne pitikin vai jäikö käyttämättä? 

 
Kyllä meni. 

 



5. Voisiko kaavoituksessa ottaa paremmin huomioon kevyen liikenteen kehittämisen 
entistä käyttäjäystävällisemmäksi, jotta asukkaat voisivat liikkua entistä 
ympäristöystävällisemmin sekä hyvinvointia tukevin tavoin koko keskustan ja 
Naarajärven alueella? 
 

Tekninen toimi kommentoinut asiaa siten, että liikenneverkkosuunnitelmassa on ajatus, 
että kevyttä liikennettä pyritään kehittämään pala kerrallaan, jotta autoton liikenne olisi 
sujuvampaa.  

Tehty huomio, että Naarajärvi-Keskusta välillä ei ole juurikaan penkkejä, missä voisi 
esimerkiksi seniori-ikäinen istahtaa alas. Naarajärven kauppojen ja Yläristin välillä ei 
istumapaikkoja ole.  

Sitran paneelissa keskusteltu siitä, olisiko kävelyteitä mahdollista hiekoittaa vain puoliksi, 
jotta hiekoittamatta jätettyä puolta voisi hyödyntää esimerkiksi pulkan vetämisessä tai 
potkukelkan käytössä.  

6. Muita asioita 
- Avantouintipaikalta puuttuu WC-tilat, Päivi on yhteyksissä avantouintiseuraan 

asiasta. 
- Keskusteltu uudesta asematunnelista, joka edustaa tyylikkäästi Pieksämäkeä myös 

ulkopaikkakuntalaisille. Ulkopaikkakuntalaisilta tullut palautetta, että 
asematunnelissa voisi olla opasteita esimerkiksi 
kahvilasta/wc:stä/kaupasta/keskustasta. 
Markus Vesterinen: asematunnelin päässä bussilaitureiden puolella on näyttötaulu 
josta löytyvät nämä palvelut. Toinen näyttötaulu on tarkoitus asentaa aseman 
odotustilaan jossa nämä samat vastaavat palvelut. 
Pekka Häkkinen: Opastusta suunnitellaan ja katsotaan mitä on tarpeellista opastaa. 

- Pieksämäelle ollaan saamassa lisää poliisiresurssia työntekijöiden muodossa. 
Pieksämäellä on alkanut tänä syksynä Ankkuripoliisitoiminta, jossa pyritään 
ennaltaehkäisemään pienempien ongelmien pohjalta mahdollisia isompia ongelmia. 
Nuorisotoimi tekee yhteistyötä Ankkurin kanssa. Toiminnan alun perusteella 
palvelulle on todellinen tarve ja toiminta on lähtenyt mallikkaasti käyntiin.  

- Kontiopuistossa on todella vähän roskiksia, joka vaikuttaa ympäristön siisteyteen 
koirien ulosteiden vuoksi.  
Pekka Häkkinen: Lisätään roskiksia kontiopuistoon 

- Nuorilta puuttuu kohtaamispaikka ulkona, joka on nuorille suunniteltu. 
- Hiekanpään ulkokuntosali alkaa olla rapistunut ja ei vastaa tämän päivän 

liikuntastandardeja laitteiden eikä alustan osalta. 
Jari Honkanen: Liikuntatoimessa on käynnissä liikuntapaikkaselvityksen tekeminen, 
jossa kaikki alueen liikuntapaikat käydään läpi ja tehdään suunnitelmat niiden 
uusimisesta/kunnostamisesta/lopettamisesta sekä kunnossapidosta tulevien vuosien 
aikana. Tähän selvitykseen kuuluu myös Hiekanpään ulkokuntosalipaikka. 

- Keskusteltu siitä, että kun uusi hankinta (esimerkiksi skeittiramppi) tehdään, on 
tärkeää huolehtia ylläpidosta. 

- Pieksämäelle on tulossa uusi skeittiramppi. 
Jari Honkanen: Skeittiramppi sijoitetaan Hiekanpään koulun liikuntapaikkojen 
läheisyyteen valmiille asfaltille ja kameravalvonnan piiriin. Näin Hiekanpään koulun 
liikunta-alue saa lisää käyttäjiä ja siitäkin huolehtiminen olisi helpompaa. 

- Ensilumenladun rakentaminen on säiden ehdoilla ja tällä hetkellä on tykitystä ei vielä 
voida aloittaa. Tykitys aloitetaan mahdollisesti 10.-11.11., mikäli sää sen sallii. 
Lipunmyynti tapahtuu uimahallin lipunmyynnistä ja Poleenista.  



- Nuorisotila Weturilla käy todella paljon nuoria tällä hetkellä, mikä on erittäin 
positiivista. Nuorisotoimi kuunnellut nuorten toiveita ja pitänyt syyslomaviikon 
perjantaina nuorisotilaa pidempään auki, joka on ollut nuorten mielestä hyvä juttu. 
Nuorisotoimi pyrkii myös jatkossa mahdollistamaan enemmän perjantai-illan 
pidennettyjä aukioloaikoja. 

- Keskusteltu Pieksämäen kiinteistöistä ja pohdittu ääneen sitä, että on tärkeää 
ylläpitää olemassa olevia kiinteistöjä ja pyrkiä vähentämään pikaisia päätöksiä 
esimerkiksi rakennusten purkamisisista.  
Pekka Häkkinen: Kiinteistöjen ylläpitoa kehitetään. Rakennusten tarve ja jatkokäyttö 

ratkaistaan kiinteistöohjelman päivityksessä v. 2024. 

 

Muistion kirjasi: nuorisotyöntekijä Arttu Turunen 

 

 


